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Rok se s rokem sešel a jsou před námi další vánoční svátky. Pro většinu z nás jsou to nejkrásnější svátky 

v roce a chceme si užít pohodu, setkávání s přáteli a rodinou. Pro mne jsou Vánoce spojené s vůní 

vanilkových rohlíčků a skořicových hvězdiček, s vůní čerstvého vánočního stromku, s chvílemi radosti a 

smíchu a rodinné pospolitosti. Budu ráda, když i pro Vás bude doba vánoční dobou dobrých skutků a 

dobrých slov. Už se těším na naše rozzářené domy a zahrady a svátečně prostřené stoly. Přeji vám, ať 

se vám splní vše, co je pro vás důležité, ať má váš život smysl a ať jsou vaše skutky vždy doprovázeny 

dobrým úmyslem. 

Starosta: Mgr. David Matuška 
Místostarostka: Marie Vaďurová 
Členové zastupitelstva: 
Alena Černá 
Tomáš Franc 
Vladimíra Horčíková 
Miroslav Novák  
Jana Steklá

Pondělí 8,00 - 12,00 13,00 -17,00 
Středa 8,00 - 12,00 13,00 -17,00 
 

Pondělí 9,00 - 11,00 13,00 - 15,00 
 

Pondělí 13,00-15,00 
Středa 9,00 - 11,00 
 

Slovo starosty 
Vážení přátelé, rád bych Vás pozdravil v dalším Býčkovickém 
speciálu. 
Už je to rok, co proběhly poslední komunální volby a začalo 
pracovat zastupitelstvo v novém složení. 
Dovolte mi tedy trochu zabilancovat. Co se vlastně za poslední 
rok povedlo? Znovu jsme otevřeli obchod v budově obecního 
úřadu, zahájili jsme rekonstrukci dětského hřiště ve Velkém 
Újezdě, vyměnili jsme všechna svítidla veřejného osvětlení, 
zahájili jsme revitalizaci prostoru bývalé požární nádrže, rozšířili 
jsme počet sběrných hnízd pro tříděný odpad, začali jsme 
s úpravou prostoru hřbitova a starých hrobových míst, 
zrekonstruovali jsme prostor před obecní hospůdkou, otevřeli 
jsme obecní knihovnu, snažíme se aktivně udržovat veřejná 
prostranství v obci a v neposlední řadě jsme zorganizovali nebo 
podpořili řadu akcí pro občany všech věkových kategorií. 
V současnosti probíhá mezi občany dotazníková akce k dalšímu 
rozvoji obce, jsem rád, že se již na úřad vrátila celá řada 
vyplněných dotazníků a kdo ještě dotazník nevrátil, tak má 
možnost do konce listopadu dotazník na úřad doručit. 
Asi víte, že jsme znovu oprášili projekt zřízení kanalizace v obci, 
začali jsme tím, že jsme si objednali vodohospodářskou studii a 
ta nám zatím naznačuje ekonomickou proveditelnost v první fázi 
v části Býčkovic. Jednání k přípravě dále pokračují a včas budete 
informováni o novinkách. 
V příštím roce chceme ještě více zapojit občany do rozvoje obce 
i tím, že do rozpočtu obce zařazujeme částku 100.000 Kč na tzv. 
participativní rozpočet. Doufáme, že se nám sejde mnoho 
zajímavých projektů, které naší obec obohatí. 
Závěrem bych Vám chtěl popřát pohodový adventní čas a věřím, 
že se na některých akcích v předvánočním čase potkáme. 
 
Mějte se krásně  
 
Váš starosta 
Mgr. David Matuška 

POPLATKY V ROCE 2020 

Poplatky za komunální odpad v roce 
2020 jsou stanoveny ve výši 550,- Kč 
za osobu a rok. Poplatek je splatný 
jednorázově, nejpozději do 31.3. 
2020 nebo lze poplatek hradit ve 2 
stejných splátkách (tedy 2x275,- Kč), 
první splátku je nutné uhradit 
nejpozději do 31.3. 2020 a druhou do 
30.9. 2020. Schváleno Obecně 
závaznou vyhláškou č.4/19. Vyhláška 
je zveřejněna na webových stránkách 
obce. 
Poplatky za užívání veřejného 
prostranství jsou definovány v 
Obecně závazné vyhlášce č. 3/2019 - 
o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství. Vyhláška je 
zveřejněna na webových stránkách 
obce.  

Další schůze zastupitelů obce je 

naplánována na pondělí 9.12. v budově 

Obecního úřadu. Začátek v 17,30.  

Zveme všechny spoluobčany 
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Přivítali jsme nové občánky  V září jsme běželi poprvé k Máří 
21.9.2019 proběhlo tradiční vítání občánku na 
ploskovickém zámku. Z naší obce se ho zúčastnilo 

5 rodin. Na 
zámku panovala 

slavnostní 
atmosféra. Děti 
ze ZŠ 
Ploskovice si 
připravily krátký 

hudební 
program. 

Rodičům byly 
předány drobné dárky, mezi ně patřilo i 
fotografování profesionálním fotografem v areálu 
zámeckého parku. Děkujeme všem, co přišli a 
ještě jednou gratulujeme rodičům dětí narozených 
v uplynulém roce a dětem přejeme do života 
spoustu zdraví, lásky a štěstí.  
 

Ikdyž před samotným během pršelo, a to i dny 
předcházející, odpoledne 28.9. jako by někdo 
mávnul kouzelným proutkem a pršet přestalo, na 
obloze vysvitlo sluníčko, a nic nebránilo historicky 
prvnímu startu k Maří Magdaléně. Sešlo se 26 
běžců a chodců. Startovali ve 4 kategoriích – ženy, 
muži, děti do 10ti let a děti 10-15 let. Ceny věnovali 
manželé Matuškovi v podobě antistresových 
srdíček pro všechny účastníky a upečených koláčů 
pro vítěze. Dále Ovocnářství Jelínek dodalo 
pětilitrové mošty pro vítěze a firma Čuda 
z Ploskovic věnovala 2 bedny jablíček pro všechny 
účastníky. Vítězové 
jednotlivých běhů – 
Jana Steklá (ženy), 
Jakub Sibera 
(muži), Tobiáš 
Dvořák (děti 10-15 
let) a Jonáš Dvořák 
(děti do 10ti let) – 
podali maximální 
výkony. Rekord trati 
– něco málo přes 4 
minuty – 
zaznamenal Jakub 
Sibera. Jsme 
zvědaví, jestli se 
nám podaří ho 
v dalších ročnících překonat. Máte celý rok na 
trénování . 
  

Havelské posvícení se vydařilo 
Přípravy na letošní Havelské posvícení začaly už 
v pátek odpoledne, kdy se sešla početná parta lidí, 
aby pomohla postavit stan, stánky, upéct koláčky, 
vyzdobit náves a připravit vše na sobotní velkou 

akci. Nevím, jak 
„na stavbě“, ale 
v kuchyni byla 

nádherná 
atmosféra a 
myslím, že to 
byly tentokrát 
přípravy hodně 
vydařené.  
 

V sobotu nám počasí opět přálo, a tak jsme si 
mohli po celý den naplno vychutnávat připravený 
program. Cimbálovka Miroslava Kotlára si získala 
srdce diváků hned v úvodním bloku a některé 
oblíbené písně z jejich repertoáru zazněly hned 
několikrát. Folklórní soubor Borůvky z Rakovníka 
se představil 
během 2 
vystoupení a 
předvedl 
nám mimo 
spousty 
známých i 
neznámých 
lidových 
písní i hru na 
jedny housle 
ve 2 lidech.  

Divadelní soubor Kozlík si pro děti připravil 2 
pohádky, Perníkovou chaloupku a autorskou 
Vodnickou. Jejich vystoupení se líbilo i dospělým 
divákům.  
Po roce se k nám opět vrátily Bábinky s dojemným 
pásmem známých písní a opět rozezpívaly 
přítomné diváky. 
Práci s keramickou hlínou si mohli přítomní 
návštěvníci vyzkoušet během celého dne v místní 
keramické dílně, u sokolnice se mohli seznámit 
s našimi nejznámějšími dravci a v provizorní 
korálkové dílně si mohli děti i dospělí vyrobit třeba 
náramek. 
Travis family hráli do pozdních večerních hodin a 
celá akce vyvrcholila ohňostrojem. 
Děkujeme všem, kdo přišli, zpívali, pili, jedli a 
tančili, zkrátka všem, koho naše posvícení 
pobavilo a potěšilo. 
Už teď se těšíme na další ročník. 
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Drakománie ve Velkém Újezdě  Pouštění draků 
Tradice pouštění papírových draků 
pochází z Asie a je stará přes 6000 
let. Nebyla to původně ani tak 
zábava jako spíše rituál. Rolníci 
vypouštěli nad pole draky, aby získali dobrou 
úrodu, protože se věřilo, že přivolávají srážky. 
Pomoci jim měli i v tom, aby byly jejich děti celý rok 
zdravé. Nebylo to na podzim, ale na jaře, protože 
vítr foukal mnohem víc a bylo i teplejší počasí. 
K nám se pouštění draků dostalo až s koncem 19. 
století. Do té doby byl papír spíš drahou 
záležitostí. Když ale vznikly první továrny na jeho 
výrobu, uchytila se i tato oblíbená zábava. 
Ovšem draci se směli pouštět až na podzim. Proč? 
Důvod je jednoduchý. Na jaře byla spousta práce 
a děti musely pomáhat na polích. A když bylo 
zaseto? Tehdy se po polích běhat nesmělo! Na 
podzim se ale všechno obrátilo k lepšímu. Bylo 
sklizeno, pole zoraná a konečně zbýval čas na 
hraní. 

(zdroj:www.stoplusjednicka.cz) 

Pouštění draků u nás k podzimu neodmyslitelně 
patří. Drakiáda proběhla ve Velkém Újezdu 27.října 
a kromě pouštění draků si děti mohly zasoutěžit 
nebo se vyfotit v připravené podzimní výzdobě. 
Děkujeme místostarostce Marušce Vaďurové za 
uspořádání akce. 

 
 

Vyjádřete svůj názor 
Všem našim spoluobčanům byl v listopadu 
doručen dotazník obecního úřadu. Pro naše 
zastupitele je důležitý váš názor, s čím jste a s čím 
naopak nejste spokojeni. Pokud jste ještě dotazník 
nevyplnili, máte zbývajících pár dnů na vyplnění a 
odevzdání. Můžete se tak sami podílet na tom, 
kudy se bude v nejbližších letech naše obec ubírat. 

Obnova hasičské jednotky v jednání 
Setkání pana starosty Mgr. Davida Matušky s Ing. 
Davidem Ďurišem z Hasičského záchranného sboru 
ČR o obnově jednotky dobrovolných hasičů v 
Býčkovicích přinesla mnoho užitečných informací a 
také námětů k řešení.  
Budeme rádi, když zájemci, kteří by se chtěli stát 
dobrovolnými hasiči nebo kteří by chtěli s vytvořením 
jednotky pomoct, sami přijdou a přiloží ruku k dílu.  
Přijít můžete na úřad nebo přímo k panu starostovi 
během úředních hodin, případně jindy po předchozí 
domluvě. 
„Kam se oheň mocně vtírá, tam jej hasič statně stírá.“ 

Další světluškový průvod zazářil v Býčkovicích 
17. listopadu prošel Býčkovicemi dlouhý světluškový průvod. 
Lampionky byly různých tvarů a barev a dorazily světlušky malé 
i velké. Tentokrát světlušky vyrazily na svůj pochod středem 
obce, před hřbitovem se daly cestou nahoru a 
vrátily se na stejné místo, odkud vycházely. 
Některé světlušky přišly na promítání pohádky a 
odlítly zase domů. 
Pro děti i dospělé to byla příjemná procházka. 
Děkujeme, že jste přišli. 
 

Oprava komunikace směrem k Ploskovicím je 

v plánu na příští rok 

v optimálním stavu. 12.11. obdržel informaci, že 
celoplošná výsprava vozovky, resp. položení nového 
AB povrchu je plánováno na rok 2020. 

Děkujeme!  Silnice č. 26010 v úseku Býčkovice - Ploskovice bude 
příští rok opravená celoplošně. 
Na základě četných dotazů občanů upozornil 
starosta David Matuška na stav silnice vedoucí 
z Býčkovic do Ploskovic, respektive její opravu. 
Silnice byla v září lokálně vyspravená (po odvezení 
sedimentů z býčkovické nádrže) a i po opravách není  

 

  

28.11. BYL POSLEDNÍM DNEM PRO SVOZ 

NÁDOB S BIODPADEM. NÁDOBY NA 

BIODPAD BUDOU UMÍSTĚNY NA DVOŘE U 

OBECNÍHO ÚŘADU, KAM MŮŽETE I 

NADÁLE BIODPAD NOSIT. 

 

11.12.2019 proběhne od 17,00 

Slavnostní setkání jubilantů na obecním 

úřadě. Pozvánky budou rozeslány. 
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Krátce ze školy bezpečnostní oblasti. Žáci absolvovali besedu o 
Balkáně, konal se Běh zámeckým parkem, byli 
jsme na exkurzi u hasičů v Litoměřicích, přijelo za 
námi divadélko s pohádkou i divadlo s výukovým 
literárním programem.  
Rozvíjejí se i aktivity střediska volného času: 
pracují zájmové kroužky, konají se odpolední 
tvořivé dílny (tentokrát zaměřené také na 
keramiku), korálkování, máme za sebou sobotní 
návštěvu kina. V mateřské škole probíhají 
workshopy pro předškoláky a jejich rodiče. 
Informace o akcích, které proběhly, i těch 
budoucích najdete na webu školy 
www.zsploskovice.cz  
I ve škole už se začínáme těšit na Vánoce, 
připravují se vánoční vystoupení, výzdoba, 
přáníčka i výrobky na výstavu na zámku. Sbor 
zazpívá na rozsvícení stromečku v několika obcích 
(v Býčkovicích to bude 1. 12.). 11. 12. se zapojíme 
do Česko zpívá koledy (zpívat se bude 
v Ploskovicích, ale zváni jsou všichni zájemci 
z okolních obcí). A pak už samotný vánoční den ve 
škole s vystoupením dětí a besídkami. Rádi 
samozřejmě i na tomto dopoledním koncertě ve 
škole přivítáme rodiče a jiné zájemce.  
Přejeme krásný konec roku, radostné Vánoce a 
šťastné vykročení do magického roku 2020. 
 

Mgr. Bc. Miroslava Melicharová, ředitelka školy 

Školní rok má již svou první 
čtvrtinu za sebou, čtvrtletní 
hodnocení je uzavřené, a tak 
můžeme trochu rekapitulovat – 
a samozřejmě jak jinak než 
prostřednictvím rodičovských 
schůzek.  Rádi bychom zlepšili 

přístup žáků k vlastnímu vzdělávání, a proto 
chceme komunikaci s nimi vést spíše koučovacím 
způsobem a rodičovské schůzky jsme letos pojali 
nově jako setkání rodičů, žáka a učitele – tzv. 
triády. Těšíme se, že vše bude posunuto 
pozitivním směrem, že se žáci začnou dívat na 
vzdělávání zodpovědněji a budou více 
namotivováni k učení. 
Zlepšit práci školy bychom chtěli i tím, že vyučující 
momentálně procházejí intenzivním kurzem 
v oblasti metod používaných v hodině, tzv. 
kritického myšlení. Nejedná se o žádné 
„kritizování“, jak by se mohlo zdát z názvu, ale o 
soubor metod, které aktivizují žáky přímo při 
hodině a pomohou jim v utřídění informací, v 
pochopení i zapamatování učiva. 
A co se za těch pár týdnu ve škole událo? Bylo toho 
dost. Na své nové prostředí si zvyká mateřská 
škola, krásné prostory si užívají děti i paní učitelky. 
Ve škole základní jsme přivítali Policii ČR, která 
přijela s ukázkou své práce zejména v dopravně  
 

UKLÍZEJTE PO SVÝCH MAZLÍČCÍCH Fotbalisté zvelebovali hřiště 
Přátelé, na úřadě se nám začali 
„hromadit“ stížnosti, že se psí 
exkrementy vyskytují stále 
častěji v obytných částech. 
Chtěli bychom vás vyzvat 
k tomu, abyste si exkrementy po 
vašich mazlíčcích uklízeli. Věřte 
nám, bude se všem žít lépe. 

Děkujeme  

23.11. se sešli 
fotbalisti a jejich 
fanoušci, aby 
upravili okolí 
střídaček. To se 
podařilo, na jaře 

chystají upravit i místo pro fanoušky. Děkujeme 
všem, kdo přiložil ruku k dílu. První zápas jarní 
části čeká naše borce 22.3., kdy nastoupí v 15,00 
proti Račicím. Přijďte zafandit. Podzimní výzdoba v našich obcích 

Nová podzimní výzdoba 
zaplavila všechny naše 
části – Býčkovice, Velký 
Újezd i Leopoldův Mlýn. 
Krásné přírodní 
dekorace má na svědomí 
Marie Vaďurová se svým 
manželem, kteří je 
připravili a rozmístili po 
obcích. Děkujeme, že 
chcete mít okolí, kde 
bydlíte, krásnější.  

CVIČENÍ PRO ŽENY V PLNÉM PROUDU 
Každé úterý mezi 19,00-20,00 se schází místní 
ženy v Býčkovicích na úřadě, aby protáhly a 
posílily svá těla. Jedna hodina cvičení stojí 50,- Kč 
a budeme rádi, když se přidáte. 
 

UZAVŘENÍ OBECNÍHO ÚŘADU 
Obecní úřad bude v období od 
23.12.2019 do 3.1. 2020 uzavřen.  
Zaměstnanci obecního úřadu přejí 
všem krásné vánoční svátky. 

  

http://www.zsploskovice.cz/
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Vánoční dílny pro děti i dospělé zvědavý, jestli byly děti celý rok hodné a jestli si 
zaslouží nějakou odměnu. Určitě bude chtít 
Mikuláš slyšet básničku nebo písničku a čert bude 
vědět o všech špatnostech z pekelné knihy hříchů. 
Máte ještě pár dnů na konání dobrých skutků,. Tak 
toho využijte… 
Mikulášská družina si letos najde děti doma, kdo 
bude chtít, může přijít do místní býčkovické 
hospůdky, kam Mikuláš zamíří v 17,30. 

 

Stejně jako v loňském roce si pro vás Obecní úřad 
připravil řadu předvánočních akcí. Tou první bude 

vánoční dílna 
v pátek 29.11 od 
16,00 na obecním 
úřadě, ve které si 
budete moci vyrobit 
věnec na dveře nebo 
svícen. Cena 
dílničky je 30,- Kč a 

v ceně je dostatek materiálu na výrobu vánočních 
dekorací. Opět se budou vyrábět i svícny pro naše 
seniory, které by jim chtěli v čase adventním 
osobně předat pan starosta David Matuška 
s místostarostkou Marií Vaďurovou. Věříme, že se 
akce vydaří stejně jako loni. Druhá dílna je 
naplánovaná na pátek 13.12., kdy jste srdečně 
zváni na pečení vánočního cukroví. Cena bude 
stejná jako u předchozí dílničky. Je určena dětem 
i dospělým, upečené cukroví použijeme při 
vánočním posezení s harmonikou a účastníci si 
budou moci 
malou 
ochutnávku 
odnést i domů. 
Těšíme se, že se 
předvánočních 
akcí zúčastníte 
v hojném počtu, 
protože nejde 
jen o výrobu věnců a pečení vánočního cukroví, 
ale je to především příležitost k dalšímu milému 
setkání s lidmi, kteří žijí vedle vás a které 
nepotkáváte tak často. 

Předvánoční posezení s harmonikou 
14.12. zveme naše seniory a všechny, kdo si rádi 
poslechnou vystoupení harmonikáře, do hospůdky 
U Blochina na předvánoční posezení 
s harmonikou. Akce začne v 17,00. Potrvá dvě 
hodiny a na ní bude navazovat vánoční zábava, 
kde si vystačíme již s reprodukovanou hudbou. 
Všichni jste srdečně zváni. 
 

Nové tašky na tříděný odpad 
Kdo má zájem, může si v následujících dnech 
vyzvednout tašky na tříděný odpad. Tašky jsou 
k vyzvednutí na obecním úřadě během úředních 
hodin. Tašky jsou určeny především těm, kteří 
ještě žádné nedostali, případně těm, kdo mají již 
tašky zničené. K dispozici je omezené množství, v 
případě většího zájmu tašky doobjednáme.  Zájezd na vánoční trhy do Drážďan 

V sobotu 7.12. vypraví obec Býčkovice autobus do 
nedalekých Drážďan. Právě vánoční trhy 
v Drážďanech patří k těm nejstarším a určitě i 
k tém nejkrásnějším. Letos se konají již po 585. a 
zahájeny budou 27.11. 
Cena zájezdu je pro místní 
100,- Kč, pro přespolní 200,- 
Kč. Ještě zbývá pár volných 
míst, tak s námi pojeďte na 
bratwurst, svařené víno 
nebo luxusní horkou 
čokoládu…  

Nové obecní kontejnery na tříděný odpad 
V lednu příštího roku vyměníme kontejnery na 
tříděný odpad za naše, obecní. Získali jsme totiž 
dotaci z programu Ústeckého kraje na nákup 
nových kontejnerů na tříděný odpad. Celkem 
zakoupíme 20 kontejnerů v celkové hodnotě 
150.000,- Kč, 18 z nich použijeme na výměnu 
stávajících, které máme v nájmu. Pro obec to bude 
znamenat nemalou úsporu, téměř 29.000,- Kč 
ročně. 

 
ZNÁME UŽ TERMÍN BÝČKOVICKÉHO 
MASOPUSTU – TENTOKRÁT BUDE 
V SOBOTU 15.2.2020. Už se těšíme . O 
přípravách vás budeme informovat. 

Dorazí i Mikuláš 
Právě jsme se dozvěděli, že Mikuláš s čerty a 
andělem dorazí i k nám. Navštíví nás 5.12. a je  
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Rozsvícení vánočního stromku 
 

Zveme všechny v neděli 1.12. od 18,00 na náves na rozsvícení vánočního stromku. 
V krátkém programu vystoupí děti ze ZŠ Ploskovice, bude připraveno drobné pohoštění, 
svařák a něco dobrého na zub. Budeme rádi, když se nám stejně jako loni povede vybrat 
pár kaček na sbírku „Hvězda pro hospic“. Společně si zazpíváme známé vánoční koledy 
a nasajeme pravou vánoční atmosféru.   

MOJE STOPA V BÝČKOVICÍCH 

aneb pár slov o participativním rozpočtu 

 

Co to vlastně participativní rozpočet je? 
Je to možnost občanů zapojit se do rozhodování o 
rozvoji obce. V České republice nabízí tuto 
možnost zatím 54 měst a vedení naší obce se 
rozhodlo se k nim připojit. Funguje to tak, že obec 
vyčlení určitou část peněz z ročního rozpočtu a 
obyvatelé mohou podávat návrhy, jak tyto peníze 
chtějí využít. Na společném setkání pak o nich 
diskutují, Poté je nutné prověřit realizovatelnost 
nápadu. Jednotlivé projekty jsou následně 
zveřejněny a všichni se na závěr mohou zúčastnit 
hlasování a některý z projektů podpořit. Vítězný 
projekt obec zrealizuje do konce roku. 
Jaké projekty je možné navrhnout? 
Chcete někde umístit novou lavičku nebo novou 
lampu veřejného osvětlení? Chtěli byste vysadit 
strom nebo třeba uspořádat přednášku o 
zajímavém tématu? Máte nápad, jak nějakou část 
naší obce zkrášlit? 
Škála je široká. Může jít např. o návrhy instalace 
prvků ve veřejném prostoru, zkvalitnění životního 
prostředí, sousedská setkání, podporu 
volnočasových aktivit. Tak začněte uvažovat o „své 
stopě v Býčkovicích“. Projekt by měl být 
realizovatelný do konce roku. 
Jaká může být cena projektu? 
V letošním roce se obec rozhodla uvolnit ze svého 
rozpočtu 100.000,- Kč na 2 projekty, jeden 
v hodnotě 80.000,- Kč a druhý v hodnotě 20.000,- 
Kč. 
Kdo může projekt podat? 
Návrh může podat každý obyvatel Býčkovic, 
Velkého Újezdu i Leopoldova Mlýna, kterému je 
v době podání návrhu minimálně 15 let. Jeho návrh 
musí podpořit svým podpisem alespoň 5 obyvatel. 
Kde může být projekt realizován? 
Projekt musí být realizován na území obce, pokud 
budete chtít cokoliv umístit na veřejném 
prostranství, ujistěte se, prosím, že je toto 
prostranství v majetku obce. 

 

V býčkovickém Keramickém studiu 

před svátky nezahálí 
Alena Bachová zve všechny milovníky a milovnice 
keramiky na připravené předvánoční kurzy. Více 
se dozvíte na fb keramické dílny. Přichystané jsou 
2 předvánoční otevřené dílny, a to 1.12. a 7.12., 
během kterých můžete volně tvořit a vyrábět dárky 
pro sebe i své blízké. Na kurz s názvem 
„Vyřezáváme a prořezáváme“ 
vás zve v pondělí16.12. 
Na Alenu se můžete těšit i 
v Ploskovicích během 
vánoční prodejní výstavy, a 
to ve dnech 14.-15.12. 
A pokud budete mít tvůrčí 
náladu i mezi svátky, dorazte 
na kurz „Keramika pro dva“ ve 
dnech 27.-29.12.,  

HARMONOGRAM – jak bude vše probíhat 
11. 12. 2019 v 16,00 představení projektu „Moje stopa v 
Býčkovicích“ na Obecním úřadě, veřejná diskuze nad 
možnými nápady a náměty. 
15.1. 2019 termín  pro předkládání návrhů. 
31.1. 2019 představení vybraných projektů veřejnosti, 
zveřejnění na webových stránkách obce a na nástěnce. 
15.2. 2019 - hlasování o vítězném projektu.  

NA NÁVSI BUDE OPĚT UMÍSTĚNA SCHRÁNKA PRO 

JEŽÍŠKA, KAM MOHOU DĚTI HÁZET SVÁ PŘÁNÍ 
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TRADIČNÍ VÁNOČNÍ POKRMY V NEJRŮZNĚJŠÍCH ZEMÍCH 
 

Rybí polévka, kapr, vinná klobása, řízek a hlavně kopa bramborového salátu…také vypadá vaše 

štědrovečerní večeře podobně? A chcete vědět, co se jí v jiných zemích,? Tak se na to pojďme společně 

podívat.  

 

V Německu se na svátky podává štika, amur, 

candát, někde vepřová pečeně, krocan či vinné 

klobásy, jako u nás nesmí chybět bramborový 

salát. Navíc nesmíme zapomenout na štolu, která 

k Německu prostě patří a stejně tak i jejich 

milované marcipánové brambory 

Co se hlavní hostiny týče, tak to není všude 

v Americe stejné, v některých rodinách se 

scházejí a dělají hlavní večeři už v předvečer 

Božího hodu, jinde je hlavní oběd až druhý den. 

Nejčastěji se servíruje nadívaný krocan 

s nádivkou a brusinkovou omáčkou. Nechybí 

šunka ani puding. Pečou se perníčky a sušenky 

pro Santu a tradiční jsou tu i koláče. Chybět 

nesmí vaječný koňak a horká čokoláda. 
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Mnozí z nás ji kupují, někdo si ji dokonce upeče. 

O čem je řeč? O pletenci, pletánku, žemli, štědrovici, štrunclu, ceplíku, neboli 

vánočce. 

Předchůdcem vánočky je calta, což bylo staročeské moučné pečivo 14. 

století, podobající se nepletenému bochníku. Její vzhled se pak postupně 

změnil až na dnešní pletenou vánočku z několika pramenů. Písemné 

záznamy se datují do 16. století. Pečení pletence bylo zpočátku výsadou 

pekařského cechu. Na Štědrý den dopoledne šest pekařských tovaryšů 

přinášelo na Pražský hrad velikou vánočku s rozinkami a mandlemi.  

Doma začali lidé péci vánočku od 18. století, recepty se dědily z generace na generaci a lišily se podle krajů.  

Nešlo ale o obyčejné pečení! Kuchařky v bílé zástěře a bílém šátku mlčky připravovaly těsto a při jeho kynutí 

vyskakovala do výšky, aby se nezdrclo. Do těst se také zamíchala mince, kdo ji pak při jídle našel, byl následující 

rok bohatý a zdravý. Špatným znamením byla vánočka připálená nebo prasklá. Hospodyně upekla na Štědrý den 

pro každého jednu menší vánočku, velká pak byla na štědrovečerní tabuli a tu jako první rozkrajoval hospodář, 

který všechny podělil. Dostal i dobytek, aby byl zdravý a chráněný před zlem. Kousek se házel také do studny, 

aby nevyschla, nebo do krbu, proti zlým silám. Zbytky zůstaly na stole pro duše zemřelých, které se prý právě 

tento den vracejí na zem. Plátky pletánku dostávali také koledníci. 

Vánočka je symbolem života a plodnosti, svým tvarem připomíná Ježíška v peřince. Ta pravá má být z devíti 

pramenů. Spodní symbolizují oheň, vodu, vítr a vzduch, prostřední cit, vůli a rozum, dva nahoře vědění a lásku.  

Můžeme ji podávat s medem, marmeládou, máslem, k mléku, meltě, kakau, či kávě.  

Vánočky mají také své rekordy: Tu úplně největší upekli v Kanadě roku 2000, vážila 2 502,4 kg, měřila 21,95 m, 

široká byla 45,72 cm a vysoká 33,02 cm. Pochutnalo si na ní 3 500 lidí.  

Podle neověřených zdrojů byla v Krásné Lípě upečena roku 1987 vánočka vážící údajně 400 kg. 

Loni upekli pelhřimovští obří vánočku z 18 kg mouky, 2 kg rozinek, 4 kg másla, o délce 3 m a váze 30 kg. Kynula 

6 hodin, pracovalo na ní 10 lidí a spletená byla ze šesti pramenů.  Českobudějovická pekárna upekla minulý rok 

vánočku o délce 818 cm a váze 61 kg. Spotřebovali na ni 70 kg těsta z vody, 38 kg mouky, 0,5 kg soli, 5 kg cukru, 

3 kg oleje, 2 kg rozinek, 2 kg droždí a 4 kg vajec. Byla z devíti pramenů a pekla se 35 minut při 205 °C.  

 

VÁNOČKA Z POŘADU KLUCI V AKCI        (Zdroj: Wikipedie, Zajímavosti a kuriozity) 

40 g droždí 
100 g krupicového cukru 
250 ml mléka 
1/2 kg polohrubé mouky 
1 lžička soli 
2 žloutky 
125 g másla 
citronová kůra 
40 g rozinek 
mouka na vál 
tuk na vymazání plechu (nebo papír na pečení) 
1 vejce na potírání 
40 g mandlí (loupané, sekané – špalíčky) 

Polohrubou mouku prosejeme, tím ji provzdušíme 
a smícháme se solí. Droždí (mělo by mít pokojovou 
teplotu) rozetřeme s cukrem, zalijeme trochou 
vlažného mléka, zaprášíme moukou a na teplém 
místě necháme vyběhnout kvásek. Kvásek vlijeme 
do mísy k prosáté mouce, osolíme, přidáme zbytek 
mléka, žloutky, rozehřáté (ne horké) máslo, 
citronovou kůru, omyté rozinky a vypracujeme 
hladké tuhé těsto, které se nelepí na stěny mísy.  
Můžeme si pomoci ručním mixerem s háky, 
robotem nebo pracujeme s vařečkou.  

Těsto necháme kynout tři hodiny, během této doby 
těsto dvakrát až třikrát promísíme. Vykynuté těsto 
rozdělíme na vále na devět stejných částí, z nich 
uděláme malé bochánky. Z prvních čtyř bochánků 
vyválíme válečky (hady), ze kterých upleteme cop 
následujícím způsobem. 
Prameny položíme směrem od nás. Dva 
prostřední prameny překřížíme – pravý přes levý. 
Vezmeme dva levé prameny – překřížíme levý 
přes pravý. Vezmeme dva pravé prameny – 
překřížíme levý přes pravý. Vezmeme opět dva 
středové prameny a opakujeme vše od začátku. 
Konce dobře spojíme. Cop přeneseme na plech 
vyložený pečicím papírem nebo potřený máslem. 
Uprostřed ho rukou mírně promáčkne, připravíme 
tak místo pro další cop. Zpracujeme další tři 
válečky a upleteme klasický cop ze tří pramenů. 
Položíme jej na první patro. Na vrch stejným 
způsobem položíme cop ze dvou pramenů. Kraje 
podhrneme pod základní patro. 
Vánočku potřeme rozšlehaným vejcem, posypeme 
mandlemi, na několika místech ji „spíchneme“ 
špejlemi, aby se nám při pečení jednotlivé 
prameny nesesunuly. Pečeme ve středně vyhřáté 
troubě dozlatova. 
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OMALOVÁNKY PRO DĚTI 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

DOJDEŠ AŽ KE HVĚZDĚ?    SPOJ ČÍSLA! 
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PŘEDBĚŽNÝ PLÁN AKCÍ NA ROK 2020 
 

15.2. – Býčkovický Masopust 

4.4. – Ukliďme Česko 

5.4. – Velikonoční dílna s kavárnou 

30.4. – Pálení čarodějnic 

31.5. – Den dětí 

22.8. – Kotlíkový fesťák 

29.8. – Loučení s létem 

28.9. – Běh „V září k Máří“ 

10.10. - Havelské posvícení 

15.11. – Světluškový průvod 

29.11. – Rozsvícení vánočního stromku + doprovodný adventní program 


